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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért hagyja cserben a kormány a vízközmű 
szolgáltatókat?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A koronavírus járvány okozta gazdasági válsághelyzet és piaci, fogyasztói visszaesés számos 
ágazatot hozott nehéz helyzetbe. A legrosszabb helyzetben azonban az olyan ágazatok vannak 
jelenleg, akik már eleve nehézségekkel küzdöttek a világjárvány kitörését megelőzően, a gazdasági 
visszaesés pedig csak tovább tetézte a bajt az esetükben. Sajnálatos módon ide tartoznak a 
vízközmű szolgáltatók ma Magyarországon. Számtalanszor tettem kísérletet szóban, írásban, 
határozati javaslatok formájában én és a pártom is, hogy felhívjuk a kormány figyelmét arra, hogy 
tarthatatlan a fentálló helyzet, mind pénzügyi, mind pedig infrastrukturális szempontból. Lepusztult 
csőrendszer, folyamatos hálózati meghibásodások, zavaros és büdös, sok helyen ihatatlan csapvíz, a
kormány mégis tétlenül figyel.

A Magyar Víziközmű Szövetség azzal a kéréssel fordult nemrég a Kormzányho, hogy a járványra 
való tekintettel, ideiglenesen a minisztérium tekintsen el a szolgáltatók számára a közműadó 
befizetési kötelezettségüktől, ezzel is tehermentesítve azokat, a kormány azonban nem ad halasztást 
a befizetésre. Ez az adó békeidőben is különösen nehezen érinti az amúgy is alulfinanszírozott és 
elhanyagolt ágazatot, de most, amikor a járvány miatt a szolgáltatók bevételei csökkennek, 
kiadásaik pedig emelkednek, még komolyabb kihívás elé állítja őket. Bezártak a szállodák, 
gyógyfürdők, iskolák és várhatóan megemelkedik a lakossági fogyasztók tartozása is, mivel sokan 
elvesztették a munkájukat, ez már alapjában véve hatalmas bevételkiesést jelent a szolgáltatók 
számára. Ehhez jön még hozzá az, hogy a szolgáltatók csak emelt áron tudják beszerezni a 
számukra eddig is és ezután is szükséges tisztítószereket, védőruhákat, fertőzések megelőzéséül 



szolgáló eszközöket.

A következő kérdésekkel fordulok miniszter úrhoz:

Miért döntött úgy a kormány, hogy nem tesznek eleget a Magyar Vízközmű Szövetség kérésének és
nem tekintenek el a járvány idejére a közműadó fizetési kötelezettségtől a szolgáltatók javára? 

2012 óta az ivóvízhálózatban tapasztalt meghibásodások száma több mint a duplájára emelkedett, a 
vezetékes víz 20-25%-a pedig el sem jut a fogyasztókhoz, a rossz minőségű csőhálózat miatt. 
Összesen pedig mintegy 65 ezer kilométernyi csőhálózat várja a felújítási és javítási munkálatokat. 
Mikor kezdi meg a kormány a szükséges felújítási munkálatokat? 

A szakma képviselői, a Magyar Vízközmű Szövetség 1500, a Megyei Jogú Városok Szövetsége 
pedig 3000 milliárd forintra becsüli azt az összeget, amely szükséges ahhoz, hogy a víz- és 
csatornahálózat javítási és pótlási munkálatai elvégezhetők legyenek, az ágazat pedig fenntartható 
maradhasson. Miből kívánja előteremteni a kormány a munkálatokhoz szükséges forrást? 

Várom érdemi válaszát!

Tisztelettel,

Dr. Keresztes László Lóránt
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